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Type vraag:  Vraag om uitleg 

 

Van:  Bob De Brabandere 

 

Datum van indiening:  14/11/2024 

___________________________________________________________________________ 

Aan:  Elke Van den Brandt 

Bevoegdheden:  collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en 

Stedelijk beleid 

___________________________________________________________________________ 

Onderwerp:  Het beleid tegen eenzaamheid en sociaal isolement bij ouderen in Brussel 

In de Brusselse pers is er aandacht voor het probleem van eenzaamheid en sociaal isolement 

bij ouderen. Uit een rapport uit 2022 van het Brussels Observatorium voor Gezondheid en 

Welzijn leren we dat 21 procent van de Brusselse 65-plussers niet of nauwelijks kan rekenen 

op anderen bij ernstige problemen en amper aandacht krijgt.  

Eenzaamheid en sociaal isolement is een algemeen toenemend probleem in onze te snel 

veranderende samenleving. Maar door de hoofdstedelijke problematiek van een zeer 

ingrijpende sociaal-demografische verandering die gepaard gaat met vervreemding wordt de 

problematiek vaak zeer scherp ervaren. De dagdagelijkse contacten komen vaak te vervallen, 

zeker bij ouderen die het niet breed hebben of waarbij mobiliteit een probleem is. De 

Nederlandstalige voorzieningen in hun huidige vorm zijn niet altijd een voldoende antwoord 

op deze noden. 

De instellingen van de VGC en de Vlaamse gemeenschap in het algemeen kunnen een 

cruciale rol spelen in het opvangen en het proactief tegengaan van deze noden. Acties en 

initiatieven van vzw’s kunnen kortstondig een rol spelen maar mijns inziens dient de 

structurele aanpak van het probleem versterkt te worden.  

Uit het antwoord van de minister van Brussel op een vraag van collega Dominiek Lootens-

Stael in het Vlaams Parlement komt naar voor dat onze lokale dienstencentra en de 

gemeenschapscentra een belangrijke rol spelen in het Vlaams netwerk om deze problematiek 

aan te pakken. Ook blijkt een wijkgerichte aanpak een belangrijk element. Ik moet echter 

vaststellen dat daardoor ook heel wat wijken juist niet betrokken zijn in deze aanpak. En ik 

vraag me af of alle gemeenschapscentra aan dit thema voldoende aandacht geven.  

Mijn vragen zijn de volgende:  

 Hoe volgt het College de gegevens op over de evolutie in de noden en de mogelijke 

antwoorden op het groeiend probleem van sociaal isolement van Nederlandstalige ouderen 

in Brussel?  

 Heeft de VGC eigen cijfers of cijfers van partners en welke besluiten zijn daar dan uit te 

trekken? Gaat de VGC actief op zoek naar mensen met noden?  

 Welke mogelijkheden ziet het collegelid om dit probleem verder aan te pakken. Werd of 

wordt het tot hiertoe gevoerde beleid rond dit thema geëvalueerd? Kan de rol van de 

VGC-instellingen hierin versterkt worden en hoe?  

  



Type vraag:  Vraag om uitleg 

 

Van:  Benjamin Dalle 

 

Datum van indiening:  20/11/2024 

_________________________________________________________________________ 

Aan:  Elke Van den Brandt 

Bevoegdheden:  collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en 

Stedelijk beleid 

__________________________________________________________________________ 

Onderwerp:  Buitenschoolse opvang van de VGC in Brussel 

Mevrouw de collegevoorzitter, 

De toegankelijkheid van de buitenschoolse opvang is essentieel voor ontwikkelingskansen 

van kinderen. Kwaliteitsvolle opvang stimuleert de ontwikkeling van het kind en biedt 

kinderen die opgroeien in een gezin waar geen Nederlands gesproken wordt, extra kansen om 

het Nederlands aan te leren. Ook voor ouders is het bijzonder belangrijk om met een gerust 

hart beroep te kunnen doen op buitenschoolse opvang, en een balans te vinden tussen werk en 

gezin. 

Op vandaag is het naschools aanbod in Brussel zeer versnipperd. Het decreet buitenschoolse 

opvang en activiteiten (BOA) zet in op transversale samenwerking en lokale regie om het 

aanbod overzichtelijker en toegankelijker te maken. Het decreet voorziet voor de 

implementatie in een lange transitieperiode van 2021 tot en met 2025. Deze periode is 

ondertussen voor een groot stuk voorbij, en pas eind vorig jaar formuleerde het College een 

missie en doelstellingen voor toekomstige buitenschoolse opvang in Brussel. Terwijl nog 

geen implementatieplan voorligt, heeft het College wel besloten tot de aanwerving van drie 

extra VGC-ambtenaren, verspreid binnen verschillende diensten. In dit kader stel ik u graag 

volgende vragen: 

 Het collegebesluit van 21 december 2023 vermeldt de start, vanaf januari 2024, van 

‘een oefening rond inplanting en spreiding van bestaande en toekomstige 

buitenschoolse opvang’. Hoe ver staat de administratie op vandaag met deze oefening? 

Op welke manier en op basis van welke criteria wordt de inplanting en spreiding van 

de opvang gemonitord? 

 Het College besloot middelen te verdelen door ze verder te ‘versnipperen’ over de 

bevoegdheidsdomeinen Welzijn, Onderwijs, Jeugd. Waarnaar zijn deze middelen 

concreet gegaan? Hoeveel plaatsen in initiatieven buitenschoolse opvang (IBO) zijn er 

concreet bijgekomen sinds het BOA-decreet in werking is getreden? 

 Het uitblijven van een concreet implementatieplan en het financieel groeipad bij het 

BOA-decreet zorgt voor heel wat onrust in het werkveld en de betrokken actoren slaan 

alarm. Initiatiefnemers hebben geen garantie dat ze na 2026 hun werking zullen 

kunnen verderzetten. Hoe ver staat u met de voorbereiding van de implementatie zodat 

betrokken actoren zich kunnen aanpassen en de continuïteit van hun werking kunnen 

verzekeren? Heeft het College in het kader hiervan reeds contact gehad met de 

bestaande actoren? Welk overleg pleegt u hieromtrent? 

 

Ik dank u alvast voor uw antwoorden. 

Benjamin Dalle 


